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Napirendi javaslat 

 

Tájékoztató a 2023-as költségvetési törvény rendeleti úton történő módosításáról 

Meghívott: 
Varga Mihály pénzügyminiszter 
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Az ülés résztvevői 

A bizottság részéről 

Megjelent 

Elnököl: Vajda Zoltán (MSZP), a bizottság elnöke  
 
Ander Balázs (Jobbik), a bizottság alelnöke  
Tóth Endre (Momentum)   
Jámbor András Imre (Párbeszéd)   
  
 
 

Helyettesítési megbízást adott 

Bakos Bernadett (LMP) Vajda Zoltánnak (MSZP)  
 
 

A bizottság titkársága részéről 

Dr. Bősi Ferenc bizottsági főmunkatárs  
Dr. Kocsis-Birinyi Georgina bizottsági munkatárs  
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(Az ülés kezdetének időpontja: 10 óra 10 perc) 

Az ülés megnyitása, a napirendi javaslat ismertetése  

VAJDA ZOLTÁN (MSZP), a bizottság elnöke, a továbbiakban ELNÖK: Jó 
napot kívánok! Tisztelt Hölgyeim és Uraim! Szeretettel és tisztelettel köszöntöm a 
bizottság megjelent tagjait és a munkánk iránt érdeklődőket. Az ülést megnyitom. 
Bejelenteném a helyettesítést, ami nem túl bonyolult: Bakos Bernadettet Vajda 
Zoltán - az én vagyok - helyettesíti. 

Amit elmondanék, hogy Szűcs Lajos úr előzetesen írásban a következőkről 
tájékoztatott. Ez egy levél, amit fel fogok olvasni, ha megkapom. (Megtörténik.) 
„Ezúton kívánom tájékoztatni, mármint engem, hogy a Költségvetési Bizottság 
december 19-én 10 órára összehívott ülésén a Fidesz-KDNP frakciószövetség 
képviselői nem vesznek részt. A ’23. évi költségvetés továbbra is szem előtt tartja az 
elfogadott legfontosabb irányvonalakat, a családok és a nyugdíjasok támogatását, 
Magyarország biztonságát, valamint a munkahelyek védelmét. A költségvetés 
egyúttal garantálja, hogy megmarad a 13. havi nyugdíj, és januártól 15 százalékkal 
emelkednek a nyugdíjak, ezzel ’23-ban a nyugdíjcélú kiadások meghaladják a 
6150 milliárd forintot. Jelenleg nem tartom indokoltnak, írja nekem Szűcs Lajos 
kolléga, a Költségvetési Bizottság összehívását, hiszen a módosításokat tartalmazó 
rendelet még nem készült el, a pénzügyminiszter pedig jelezte, hogy ennek a 
munkának a lezárta után vesz részt a bizottság ülésén. Tekintettel arra, hogy a 
kormánypárti többség nem támogatja a kiküldött meghívóban szereplő napirendet, 
ezért azt javasoljuk, hogy az érintetteket értesítse ki az érintett változásokról.” 
Aláírás: Szűcs Lajos úr, és pénteki dátummal kaptam én ezt tőle. 

A határozatképesség biztosításának megkísérlése 

Önök is megkapták ezt a levelet, csak gondoltam, olvassuk is föl. Tekintettel 
tehát arra, hogy a megjelent képviselőkkel bizottságunk jelenleg még nem 
határozatképes, és helyettesítésre vonatkozó eseti képviseleti megbízásról azon az 
egyen túl, amit felolvastam, nincsen tudomásom, így a határozati házszabály 113/A. § 
(2) bekezdése alapján kísérletet teszek a határozatképesség biztosítására, ami jelen 
esetben azt jelenti, hogy várakozunk egy percet, hátha mégis befutna valamelyik 
képviselő. Egyperces szünetet rendelek el, amelyet visszaszámlálással nem számolok, 
de egy percet várunk. 

 
(Szünet: 10.12 - 10.13) 

 
ELNÖK: Úgy értékeltük, hogy az egy perc letelt. Engedjék meg, hogy 

tájékoztassam önöket a napirendi javaslat indokairól! A mai bizottsági ülés egyetlen 
napirendi pontjaként egy tájékoztató meghallgatását terveztem be annak érdekében, 
hogy Varga Mihály miniszter úr számoljon be a bizottságnak a 2023. évi költségvetési 
törvény rendeleti úton történő módosításával kapcsolatban.  

A téma aktualitását az adta, hogy a kormány 2022. december 8-án kelt, 
504/2022. számú rendeletében megteremtette az alapot arra, hogy a 2023-as 
költségvetési törvényt rendeleti úton, a Költségvetési Bizottságot és az Országgyűlést 
megkerülve módosítsa. E rendeletben a költségvetés elfogadása előtt lefolytatni 
szükséges folyamat egyébként kötelező elemei közül a kormány kizárólag a 
Költségvetési Tanács véleményezési és hozzájárulási jogát tartotta meg. 

Most megszakítanám ezt a gondolatmenetet, és egy mondatban szeretnék 
tájékoztatást adni a bizottságnak, hiszen bizottsági ülés ennek kapcsán van, ezt el 
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szeretném mondani, hogy az elmúlt időszakban milyen leveleket írtam bizottsági 
elnökkének, milyen címzetteknek, hogy a jegyzőkönyvben legyen meg. Egy korábbi 
témában Lázár János miniszter úrnak írtam egy levelet a Parlament felújításával 
kapcsolatosan, amelyre kaptam választ talán múlt hét csütörtökön vagy pénteken. 
Lázár úr exponálta magát abban, hogy milyen tervei vannak a Parlament épületének 
felújításával kapcsolatban. Erről kértem tájékoztatást tőle, és kicsit késve, de 
megkaptam ezt. Talán november közepén küldtem neki a levelet, és a múlt hét 
második felében kaptam erre választ. 

Egy másik téma, ami nem ide tartozik, csak akkor gyorsan elmondanám. A 
Posta vezérigazgatójának írtam levelet, és személyes egyeztetésem is volt vele pont 
egy hete, múlt hét hétfőn, ha jól emlékszem. A postabezárásokkal kapcsolatosan 
történt tájékoztatás, és ennek a kommunikációját pedig már nyilvánossá is tettem, és 
mind a levél, mind pedig a kommunikációnk - ugyanúgy, mint minden más - a 
parlamenti bizottság honlapján megtalálható.  

Ebben a témában, tehát hogy hogyan van a költségvetésnek a rendeleti úton 
történő - idézőjeles - módosítása - az idézőjelet azért mondom, mert nekem 
meggyőződésem, hogy nem módosítása egy költségvetésnek az, hogyha teljesen új 
makropálya van, ez egy új költségvetés - , ennek kapcsán írtam levelet a Költségvetési 
Tanács mindhárom tagjának, tehát Kovács Árpád elnök úrnak, Windisch úrnak, az 
Állami Számvevőszék elnökének és Matolcsy jegybankelnök úrnak is ezzel 
kapcsolatosan. Külön írtam egy másik levelet Matolcsy úrnak, azzal kapcsolatosan, 
amit két hete hétfőn a Gazdasági Bizottság ülésén mondott el, és már arra is kaptam 
tőle írásbeli választ. Ezt nem foglalnám össze, olvassák el, fent van a parlamenti 
bizottsági honlapunkon.  

És legvégül azt szeretném önöknek elmondani, fel is szeretném olvasni, hogy 
Varga Mihály pénzügyminiszter úr viszont küldött nekem egy választ a rendeleti úton 
történő költségvetés-módosítással kapcsolatosan. Ez három bekezdés, gyorsan fel 
szeretném olvasni. Tehát Varga Mihály úr levele: „Tisztelt Elnök Úr! Az elhúzódó 
háború és a brüsszeli szankciós politika gyökeresen megváltoztatták a gazdasági 
folyamatokat. Ennek hatására újra kell tervezni a 2023. év gazdasági és pénzügyi 
folyamatait. A kormány ezt a munkát megkezdte. Ennek eredményeképp december 
végéig a korábban elfogadott, más gazdasági pályát feltételező, 2023-as költségvetést 
módosítani fogjuk. A célunk az, hogy a kedvezőtlen nemzetközi környezetben is 
biztosítsuk a hiány és az adósság csökkentését, ugyanakkor megvédjük a 
családtámogatásokat, a nyugdíjakat és a munkahelyeket. Egyetértek és támogatom 
elnök úr javaslatát, hogy erről a bizottság kérésére tájékoztassam a parlament 
illetékes testületét. Amint a Pénzügyminisztérium elkészül a módosításokkal és ezt a 
kormány jóváhagyja, örömmel veszek részt a Költségvetési Bizottság ülésén.” Ezen 
pénteki dátum és Varga Mihály miniszter úr aláírása van.  

Visszatérve akkor az eredeti gondolatmenetre, tehát mindenre, amit eddig 
elmondtam, hogy milyen módon történik egy költségvetés rendeleti módosítása, erre 
tekintettel akkor még egyszer elmondom: kiemelten fontosnak tartottam volna, hogy 
pénzügyminiszter úr az ülésen történő személyes megjelenésével adjon tájékoztatást 
az álláspontjáról és a fentiek indokoltságáról annak érdekében, hogy a bizottság 
megismerhesse a kormány álláspontját.  

A távol maradó tagok névsorának megállapítása 

Meg kell állapítanom, hogy a határozatképességet nem sikerült biztosítani, így 
a bizottság nem határozatképes. A határozati házszabály 113/A. § (2) bekezdésének 
megfelelően megállapítom a bizottsági ülésről távol maradó tagok névsorát. Dr. Szűcs 
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Lajos úr a Fidesz-KDNP frakciószövetség nevében előzetesen jelezte, hogy az ülésről 
távol maradnak, így tehát nincs jelen az ülésen dr. Tilki Attila, Szabó Zsolt, Kara Ákos, 
F. Kovács Sándor, Barcza Attila, dr. Hargitai János, Herczeg Zsolt, dr. Szeberényi 
Gyula Tamás, Szűcs Lajos és V. Németh Zsolt képviselő urak. Bejelentette továbbá 
távolmaradását Ritter Imre és helyettesítéssel pedig Bakos Bernadett képviselő 
asszony van távol. 

Az ülés berekesztése 

Megállapítom, hogy valamennyi távol maradó képviselő előzetesen 
bejelentette az ülésről a távolmaradását, az ülésünk sajnos így határozatképtelen, így 
az ülésünket berekesztettem. Köszönöm szépen azoknak a kollégáknak, akik eljöttek, 
különösen azoknak, akik nagyon nagy távolságról jöttek. Köszönöm szépen. 

 
 

(Az ülés befejezésének időpontja: 10 óra 19 perc) 

 

 

Vajda Zoltán 
a bizottság elnöke 

Jegyzőkönyvvezető: Madarász Mária 


